

REFERAT Centerledermøde d. 29-08-2019

Mødedato Torsdag d. 29. august 2019 kl. 15:00

Mødested Mødelokale 3.06

Indholdsfortegnelse

Referat og Referent.....	3
Boligsocialt projekt.....	4
DUBU - Version 3.....	5
Puljemidler vedr. anbragte børn.....	6
DUT-midler. Første forsøg på at få lidt overblik.....	7
Autismekonsulentfunktionen.....	8
PPR-rapporten - opfølgning herpå.....	9
Eventuelt.....	10

Punkt 1: Referat og Referent

85.02.02P35-25-19

Sagsfremstilling

Kommentarer eller rettelser til seneste mødereferat?

Referent: Eigil

[xxx] indstiller,

Det indstilles, at referatet fra seneste møde godkendes.

Beslutning

Referatet er godkendt

Punkt 2: Boligsocialt projekt

85.02.02P35-25-19

Sagsfremstilling

Kl. 15:10 - 15:30 - Centerledelsen alene - kl. 15:30 - 16:10 kommer Søren Christensen (Projektleder) + Laila (Ansatt i projektet)

Lige nu gælder det om at blive konkret på, hvilke funktioner vi kan lægge op i projektet. Til inspiration er herunder hvilke aftaler der allerede er indgået - med andre parter. Citeret fra en mail, som jeg d. 9. august 2019, modtog fra Søren.

Har snakket med integrationsafdelingen om at rykke mødregruppe forløb herop i huset. Mødes med integration i næste uge igen. Vil også drøfte med dem at inddrage danske familier.

Har snakket med sundhedscenter om ugt. deltagelse råd/vejledning om sundhed og helbred. (der kommer en anden formulering senere)

Samt forebyggende planlægger vi et madpakkeprojekt i efteråret over 3-4 uger i samarbejde med diætist at lave madpakker som er sunde, nemme at tilberede og billige.

Haft møde med ledelsen fra Christinelystskolen i går om kommende samarbejde og drøftelse af udfordringer og muligheder, der er omkring de familier, der bor i området og som har tilknytning til skole (og de øvrige institutioner).

- Noget vi nok skal være opmærksomme på, er at skellet mellem etnisk danskere og flygtninge/indvandrere ikke udvides. Bekymring både fra skole, boligforening og projekt.

- Kan vi undgå at flygtninge/indvandrere isolere sig (danskere ligeså), går i egne grupper, trækker sig fra SFO, og får sværere ved at fungere i det danske samfund i fremtiden.

Det var en af de spændende drøftelser.

Vi har tidligere snakket om 1) at lave to timers træffetid om ugen, 2) Undersøge borgernes forhåbninger (borgermøde), 3) Trimme samspil med projektets medarbejdere. Vi snakkede også om brug af tolke og om muligheden for at lave noget gruppebaseret familiebehandling i stedet for noget individuelt.

Der er vedhæftet et bilag om orienteringsmøder vedr. boligsociale projekter - tilmeldingsfrist d. 26. oktober.

Beslutning

Søren fortalte om tiden efter 1. maj, hvor Laila blev ansat. Johnny og Christiano har hver en halv stilling.

111 børn og unge under 18 år - 70 af dem er efterkommere af tilflyttere fra andre lande. I området ser man meget de børn, der har brune kinder - børn af gammel-danskere holder sig mere indendøre og man ser dem ikke lege udenfor.

I projektet ved man, at boligforeningen har 15-18% udflytning hvert år.

Vi får en pjece fra projektet med aktiviteter, som sker i efteråret.

Der er allerede sat aktiviteter i gang. Legeaktiviteter, forestået af gymnasieelever. En multikulturel mødregruppe (med deltagelse af en af vore Sundhedsplejersker).

Helle sagde, at vi måske kunne lægge åbent-hus-aktiviteter ud til projektet, så alle mødes der i stedet for på BFC.

Der er også lavet en aftale med DUÅ - så man kan se om vi kan finde frem til et godt samarbejde.

Søren fremlagde en case med en familie, hvor der er fire børn. Pointen er, at der er gode indsatser både fra skole, daginstitution, fodboldklub og fra projektet, men man ved ikke i hvor stort omfang BFC er involveret.

Vi snakkede om at samarbejde så godt som muligt - vi kunne lave en fælles samtykkeerklæring, som ville give adgang til at udveksle oplysninger mellem projektet og BFC. Vi snakkede om at Inddragende Netværksmøder kunne være en rigtig god måde at samarbejde på.

Teknisk er det PPR, Sundhedsplejen og Børne- og Familierådgivningen, der kan være relevant at have samtykkeerklæring til.

Søren understreger, at vi også skal se projektet som en ekstra resurse til at dække området i Vestbyen.

Søren eksemplificerer med at projektet nogen gange kan være den "tredie forældre", som kan hjælpe med kontakten til fodboldklubben eller til at finde et fritidsjob i Kvickly eller lign.

Vi snakkede om at det at bryde isolationen er en afgørende ting i forhold til at få sag udvikling i gang omkring de sårbare.

Åben Anonym Rådgivning kunne også være en mulighed for et samarbejdsfelt.

"Psykologhjælpen" blev introduceret som et tilbud.

Vi lægger et Personalemøde oppe i projektet - dato: 29. oktober 2019 er en mulighed - kl. 8:00 til 9:20. Søren og Eigil taler sammen.

Bilag

2019.08.22 - Informations- og dialogmøder om boligsociale indsatser

Punkt 3: DUBU - Version 3

85.02.02P35-25-19

Sagsfremstilling

16:10 - 16:15

Er vi i mål? Punktet er taget fra Opgavelisten.

Punkt 4: Puljemidler vedr. anbragte børn

85.02.02P35-25-19

Sagsfremstilling

16:15 - 16:25

Puljemidler vedr. anbragte børn

Socialstyrelsen afholder informationsmøde om tre nye puljer målrettet børn og unge, der er anbragt eller står på kanten af en anbringelse. Puljerne er led i igangsættelsen af Udviklings- og investeringsprogrammet på børne- og ungeområdet (UIP). Ansøgningsfeltet er kommuner.

De tre puljer kan evt. være interessante for jer ift. jeres kommunes arbejde med at styrke midlerne til udsatte område og herunder anbringelsesområdet i jeres kommuner.

De tre puljer er:

- Målrettet støtte til forældre, hvis barn eller ung er anbragt
- Styrket familiebehandling til meget udsatte familier
- Styrket læringsmiljø for anbragte børn og unge

Se mere: <https://socialstyrelsen.nemtilmeld.dk/282/>

Punkt 5: DUT-midler. Første forsøg på at få lidt overblik

85.02.02P35-25-19

Sagsfremstilling

16:25 - 16:40

DUT-midler er midler, der følger med, når staten laver beslutninger, der påfører kommunerne ekstra udgifter. (DUT står for Det Udvidede Totalbalanceprincip)

I første omgang er det lykkedes for Maja at finde oversigter på Børne- og Familieområdet, som gælder for 2017 og frem. I Lemvig Kommune er der den praksis, at DUT-midler går i den store kommunekasse, og skal søges frigivet til de enkelte områder. Som jeg kan vurdere det, så er der tale om en noget omstændelig proces, der involverer en politisk vedtagelse, så det giver en del arbejde. Omvendt er vi jo også optaget af "mange bække små". Majas bilag vedhæftes.

Bilag

2019.08.09 - Kopi af Dutmidler fra 2017 og frem F K

Punkt 6: Autismekonsulentfunktionen

85.02.02P35-25-19

Sagsfremstilling

16:40 - 16:55

Autismekonsulenten - vi skal have styr på arbejdstid, visitationsretningslinjer - efteruddannelsesøkonomi mv.

Beslutning

Undtagelsesvist, så udskydes punktet.

Det er afgørende, at vi alle er til stede.

Der er tale om et område, som er vigtigt også for andre faggrupper.

Punkt 7: PPR-rapporten - opfølgning herpå

85.02.02P35-25-19

Sagsfremstilling

16:55 - 17:00

Der er udarbejdet en PPR-Rapport, som ligger i en venteposition i forhold til at den vil indgå i konsulentundersøgelsen vedr. Specialundervisning.

PPR arbejder selv med at justere på forskellige parametre, for at bedre situationen - den oplevede arbejdsbelastning!

Situationen på medarbejdersiden skal vi have indstillet os på - vi skal forberede os, selv om vi ikke ved, hvad specialundersøgningsundersøgelsen vil konkludere.

Punkt 8: Eventuelt

85.02.02P35-25-19

Sagsfremstilling

17:00